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В работе рассматриваются археологические материалы, связанные с варварским населением Северо-Западного 
Крыма в скифское время. Приводятся данные об изучении памятников, физико-географических и археологических 
особенностях северо-западной части Крымского полуострова, ресурсном потенциале района. Основное внимание 
уделено своду погребальных памятников северо-западной группы крымского варианта скифской степной культуры 
и характеристике погребального обряда. Для специалистов археологов, музейных работников, преподавателей и 
студентов ВУЗов. 

This work passes in review archaeological materials, which are connected with Barbarian population of Northem-
Westem Crimea in Scythian time. It leads data about investigations, psychic-geographic and archaeological peculiarities 
of Northern-Western part of Crimean peninsula, resource's potential of the region. The main attention is given to the 
vault of funerary monuments of Northem-westem group of Crimean variant of Scythian steppe culture and characteristic 
of the obsequies. The book is dedicated to specialist's archaeologists, museum's collaborators, lecturers and students of 
universities. 
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